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Diarienummer: KS-2023/2503 

 

 

Organ Kommunstyrelsen 

Offentligt sammanträde Nej 

Datum och tid 27 november 2024, kl. 13:00-15.37 
Ajournering kl. 13.53-14.10 

Plats Sessionssalen 

Närvarande Se närvarolista på nästa sida. 

Paragrafer 1-33 

Omedelbar justering Inga paragrafer har justerats 
omedelbart.  

Underskrifter Protokollet har justerats digitalt. För 
underskrifter, se protokollets sista sida. 

Ordförande Sara Heelge Vikmång (S) 

Justerande Felix Byström (SD)   

Sekreterare Fredrik Zethræus 

__________________________________________________________________ 

Tillkännagivande om justering av kommunstyrelsens protokoll 

Tillkännagivande om justeringen har anslagits på kommunens digitala 
anslagstavla. Protokollet förvaras digitalt i Huddinge kommuns 
diarieföringssystem.  

Justeringsdatum  2024-12-02 
Datumet anslaget sätts upp  2024-12-03 
Datum anslaget tas ned  2024-12-26 
Anslag upprättat av  Fredrik Zethræus  
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§ 1  Fastställande av dagordningen 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen fastställer dagordningen enligt utskickat förslag med följande 
ändringar: 

• Ärende 4, Förslag till nya riktlinjer för styrdokument, kompletterat med en 
reviderad bilaga. 

• Ärende 9, Revidering av arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i 
Huddinge kommun,  
kompletterat med tjänsteutlåtande och bilagor. 

• Ärende 11, Svar på motion väckt av Bo Källström, Christopher Smith, 
Martina Nyström (samtliga L) - Möjliggör för studentmedarbetare i 
Huddinge kommun, kompletterat med ett reviderat tjänsteutlåtande 

• Ärende 12, Revidering av regler för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott, dras ur dagordningen.  

• Ärende 13, Revidering av delegationsordning för kommunstyrelsen 
kompletterat med ett reviderat tjänsteutlåtande och reviderad bilaga 1 och 
bilaga 2. 

• Ärende 14, Månadsrapport för Huddinge kommun oktober 2024, 
kompletterat med underlag. 

• Ärende 15, Månadsrapport för kommunstyrelsen oktober 2024, kompletterat 
med underlag. 

• Ärende 16, Demokratipriset 2024, kompletterat med ett protokollsutdrag från 
Beredning för trygghet, prevention och demokrati (TPD) avseende förslag på 
vinnare av Huddinge kommuns demokratipris 2024.  

• Ärende 17, Valärenden, kompletterat med ett Val-PM. 
• Ärende 18, Anmälan av delegationsbeslut, kompletterat med underlag. 
• Ärende 19, Meddelanden till kommunstyrelsen, kompletterat med underlag. 
• Ärende 23, Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund - beslut om 

godkännande, kompletterat med en reviderad bilaga. 
• Nytt ärende 33, Samråd med anledning av ansökan om tillstånd enligt 9 och 

11 kap. miljöbalken, Defra återvinning AB, kompletterat med ett reviderat 
tjänsteutlåtande. 

Det nya ärendet Samråd med anledning av ansökan om tillstånd enligt 9 och 11 
kap. miljöbalken, Defra återvinning AB behandlas före ärende 32, Utbildning 
otillåten påverkan, men står kvar som ärende 33 i protokollet.  

Carl Otto Engberg (L) anmäler två nämndinitiativ, dels Mer medborgarvänliga 
parkeringar från (L), dels Angående direkta förbindelser med tåg från 
Flemingsberg till Sveriges största städer från (M), (L) och (KD). 
Nämndinitiativen hanteras under punkten Övriga frågor.  
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§ 2  Val av justerare 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen utser Felix Byström (SD) till justerare. Protokollet justeras 
måndag den 2 december klockan 10.00. 
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§ 3  Anmälan av jäv 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att ingen anmäler jäv. 
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§ 4  Förslag till nya riktlinjer för styrdokument  
Diarienummer: KS-2023/383 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förslag till nya riktlinjer för styrdokument, bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 24 oktober 2024, antas.  

Sammanfattning 
Utifrån ett uppdrag i kommunstyrelsens verksamhetsplan 2023 har 
kommunstyrelsens förvaltning genomfört en översyn av den gällande 
styrdokumentsstrukturen vad gäller struktur, hierarki och namnsättning. 
Uppdraget syftar till att stärka och tydliggöra den politiska styrningen av 
Huddinge kommun. Uppdraget är kopplat till målet om en ansvarsfull ekonomi. I 
uppdraget ingår det att säkerställa att det inte ges motstridiga styrsignaler i olika 
typer av styrdokument och i vilka av dessa uppdrag, mål och indikatorer får 
förekomma. I uppdraget ingår det även att se över kommunens 
författningssamling. 

Ett förslag till nya riktlinjer har tagits fram (se bilaga 1). Riktlinjerna beskriver 
vilka typer av styrdokument som ska användas i Huddinge kommun, hur de 
relaterar till varandra, hur de utformas samt var beslut om olika typer av 
styrdokument fattas. Förslaget till nya riktlinjer har förankrats genom en styrgrupp 
där den biträdande kommundirektören, ekonomidirektören och den administrativa 
chefen ingått. Förslaget har även redovisats för Kommunledningsgruppen.  

Kommunstyrelsens förvaltning ser positivt på förslaget och rekommenderar 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta förslaget till riktlinjer 
för styrdokument.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 5  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Förslag till nya riktlinjer för styrdokument  
3. Bilaga 1. Rev_21nov_Förslag till nya riktlinjer för styrdokument  
4. Bilaga 1. Förslag till nya riktlinjer för styrdokument  

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder och kommunala bolag 
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§ 5  Revidering av reglementen för kommunstyrelsen HKF 
9200 och natur- och stadsmiljönämnden HKF 4100 
Diarienummer: KS-2024/1589 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Reviderat reglemente för kommunstyrelsen, bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 oktober 2024, antas. 

2. Reviderat reglemente för natur- och stadsmiljönämnden, bilaga 3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 oktober 2024, 
antas. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens reglemente, liksom övriga nämnders reglementen, kom att 
genomgå betydande förändringar inför innevarande mandatperiod med syftet att 
förtydliga uppdrag och gränsdragning och anpassa dem till förändringar i 
lagstiftningen. 
Bakgrunden till de förändringar som nu föreslås är att det finns ett behov av att 
tydliggöra ansvarsfördelningen gällande upphandlingar och i samband med detta 
bör även andra oklarheter och brister som upptäckts i reglementena åtgärdas. 
Förslaget innehåller även ändringar i ansvarsfördelningen mellan 
kommunstyrelsen och natur- och stadsmiljönämnden i fråga om 
parkeringsövervakning, fordonsflytt och arbete med tillfälliga trafikanordningar 
och schakttillstånd. Syftet med förändringarna är att stärka effektiviteten och 
samordningen inom respektive område. 
Ärendet har samberetts av kommunstyrelsens förvaltning och miljö- och 
bygglovsförvaltningen. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att föreslagna reviderade reglementen för 
kommunstyrelsen och natur- och stadsmiljönämnden ska antas.  

Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 6  
2. Tjut KS Revidering av reglementen KS och NSN - finalt  
3. Bilaga 1 - Reglemente för kommunstyrelsen, HKF 9200  
4. Bilaga 2 - Reglemente för kommunstyrelsen, HKF 9200, föreslagna ändringar 

markerade  
5. Bilaga 3 - Reglemente för natur- och stadsmiljönämnden, HKF 4100  
6. Bilaga 4 - Reglemente för natur- och stadsmiljönämnden, HKF 4100 - 

föreslagna ändringar markerade 
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Beslutet skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden   



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/1589-112 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 5: Revidering av reglementet för kommunstyrelsen 
HKF 9200 och natur- och stadsmiljönämnden HKF 4100  

Vi välkomnar att man med detta ärende vill förtydliga gränsdragningar och 
anpassa gällande reglementen efter förändringar i lagstiftningen. Vi menar 
att detta är ett sätt att tydliggöra förvaltningens och kommunstyrelsens, men 
även natur- och stadsmiljönämndens arbete.  
 
Vi menar dock att det är problematiskt att överlåta ansvaret för att utse 
remissinstanser, exempelvis för motioner, från kommunstyrelsen till 
kommundirektören. I vilka instanser som ska besvara en remiss finns också 
ett visst mått av politiskt avvägande och vi menar att detta arbete bör skötas 
av folkvalda i demokratiskt utsedda instanser.  
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 6  Justerad bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter 
AB 
Diarienummer: KS-2024/1542 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Ändrad bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter AB fastställs enligt 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 
oktober 2024. 

2. Huddinge Samhällsfastigheter AB uppdras att skyndsamt behandla förslaget 
till ändrad bolagsordning för bolaget. 

Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med ovanstående 
uppdras åt kommunens ombud att vid tillfället för ovan nämnda bolagsstämma 
rösta för förslag till bolagsordning enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 oktober 2024 

Sammanfattning 
Huddinge Samhällsfastigheter AB har i bolagsordningens tredje och fjärde 
paragraf en beskrivning av vilken verksamhet bolaget ska bedriva, samt 
ändamålet med verksamheten. Bolagsordningen behöver justeras i syfte att 
möjliggöra för bolaget att bedriva uppdragsförvaltning av Huddinge kommuns 
direktägda fastigheter. 

Yrkanden 
Love Bergström (M) yrkar bifall till eget ändringsyrkande som biläggs 
protokollet.  

Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till Love Bergströms (M) yrkande.  

Sara Heelge Vikmång (S) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M) yrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

Reservationer 
Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) reserverar sig till förmån för eget 
förslag.  
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 7  
2. Tjänsteutlåtande KS Justering av bolagsordning för Huddinge 

Samhällsfastigheter AB  
3. Bilaga 1 KS HKF 5010 - Bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter 

AB 

  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/1542.112 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

     

Ärende 6 Justerad bolagsordning för Huddinge 
Samhällsfastigheter AB  

Förslag till beslut: 
1. Ändrad bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter AB fastställs 
enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 10 oktober 2024, med följande ändring; 

§4 får följande lydelsen  

”Ändamålet med bolagets verksamhet är att tillgodose kommunens behov 
av kostnadseffektiva och ändamålsenliga fastigheter, lokaler och bostäder 
genom att utveckla och förvalta egna och kommunalt ägda tillgångar på ett 
effektivt och serviceinriktat sätt.  

Bolagets verksamhet ska vidare följa de kommunalrättsliga principerna 
enligt kommunallagen, innebärande att verksamheten ska vara förenlig 
med den kommunala kompetensen.  

Bolaget ska tillhandahålla lokaler för den kommunala verksamheten med 
beaktande av självkostnadsprincipen enligt kommunallagen.  

Bolagets verksamhet ska även ske med iakttagande av kommunallagens 
lokaliseringsprincip. I bolagets verksamhet ska följande regler enligt 
kommunallagen gälla a) bolaget inte ska ge individuellt riktat stöd till 
enskilda näringsidkare, b) bolaget ska iaktta förbudet mot att ge understöd 
åt enskilda.” 

Motivering: 
Det är avgörande att Huddinge Samhällsfastigheter AB:s verksamhet 
präglas av kostnadseffektivitet. Genom att tydligt inkludera detta i 
bolagsordningen säkerställs att bolaget arbetar för att optimera resurser 
och minska kostnader, vilket direkt gynnar kommunens ekonomi och 
invånarnas skattepengar. Kostnadseffektivitet bidrar dessutom till att 
skapa stabilitet och långsiktighet i bolagets förvaltning av fastigheter, 
lokaler och bostäder, samtidigt som det säkerställer att den kommunala 
verksamheten får tillgång till ändamålsenliga lokaler till en rimlig kostnad.  

Denna tydlighet understryker vikten av att bolagets verksamhet bidrar till 
hållbar och ansvarsfull förvaltning av kommunens tillgångar. 
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§ 7  Redovisning av väckta och obesvarade motioner i 
Huddinge kommunfullmäktige per den 30 september 
2024 
Diarienummer: KS-2024/1681 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge kommunfullmäktige 
per den 30 september 2024 i enlighet med Bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 oktober 2024 godkänns. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska till kommunfullmäktige redovisa de inkomna motioner som 
inte har besvarats. Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat en förteckning 
över väckta och obesvarade motioner i kommunfullmäktige per den 30 september 
2024, se bilaga 1. 
En motion ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från 
det att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom tid, ska detta och 
vad som framkommit i beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
Per den 30 september 2024 finns 36 obesvarade motioner. Av dessa 36 motioner 
har sex motioner väckts under 2023, resterande 30 motioner har väckts under 
2024. Två av de sex motioner som väcktes under 2023 kommer att behandlas av 
kommunfullmäktige under hösten 2024. En av motionerna kommer att behandlas 
av kommunfullmäktige den 11 november, en motion kommer att behandlas av 
kommunfullmäktige den 9 december. Resterande fyra motioner väckta under 2023 
kommer att behandlas av kommunfullmäktige den 17 februari 2025. 
Av de resterande 30 motionerna planeras 28 motioner att behandlas av 
kommunfullmäktige under det första halvåret 2025 och de övriga två motionerna 
vid kommunfullmäktige sammanträde den 1 september 2025. 

Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 8  
2. Tjut - Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge 

kommunfullmäktige per den 30 september 2024  
3. Bilaga 1. Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge 

kommunfullmäktige per den 30 september 2024 

Beslutet skickas till 
Akt  



 

 

 

Datum: 2024-11-27 
      Diarienummer: KS-2024/1681.915 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 7: Redovisning av väckta och obesvarade motioner i 
Huddinge kommunfullmäktige per den 30 september 2024 
 
Vänsterpartiet menar att det är viktigt att motioner handläggs i rimlig tid. Vi kan 
se att ärendehanteringen under de senaste åren blivit bättre men hoppas att vi 
fortsätter på den vägen även framöver. Även om motioner nu inte ligger 
obesvarade i 5 år, som det har varit stundtals tidigare, så är det viktigt att det 
arbetet med det flyter på ett bra sätt. Detta eftersom motionerna är det viktigaste 
instrumentet för oppositionspartierna att föra fram sin politik.  
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
 
 
 

 



 15 (51) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 27 november 2024 

 
 
 
 

 
 

§ 8  Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2025 i 
Huddinge kommun  
Diarienummer: KS-2024/891 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Partistöd till de politiska partier som är representerade i fullmäktige ska under år 
2025 ges dels som ett grundstöd om 196 742 kronor per parti, dels som ett 
mandatstöd om 80 054 kronor per mandat i kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 
I Regler för kommunalt partistöd 2023 – 2026 i Huddinge kommun framgår att 
partistödet till de politiska partier som är representerade i fullmäktige utgår dels 
som ett årligt grundstöd per parti, dels som ett årligt mandatstöd per mandat i 
kommunfullmäktige med 2023 som basår. 

För varje år därefter ska grundstödet och mandatstödet justeras så att de följer den 
procentuella ändringen av inkomstbasbeloppet från basåret fram till det aktuella 
året. Inkomstbasbeloppet är ett belopp som beräknas av Pensionsmyndigheten och 
som fastställs av regeringen. För år 2025 innebär detta en ökning mot 2024 års 
belopp med 5,7 procent. 

Mot bakgrund av detta föreslås partistödet för 2025 bestå av ett grundstöd om 196 
742 kronor per parti och ett mandatstöd om 80 054 kronor per mandat 

Särskilt yttrande 
Carl Otto Engberg (L) och Felix Byström (SD) anmäler varsitt särskilt yttrande 
som biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KAP 2024-11-21 § 4  
2. Ärende 4 KAP SY (L) Partistöd 2025  
3. Tjänsteutlåtande KS 

Beslutet skickas till 
Samtliga partier i kommunfullmäktige 

  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/891 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 8 Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2025 i 
Huddinge kommun 

En ökning av partistödet med 5,7 % för 2025 innebär en betydande höjning 
av de ekonomiska medel som tilldelas de politiska partierna i Huddinge. 
Detta står i kontrast mot den mer begränsade resursfördelningen till 
välfärden, särskilt när det gäller skolans och andra välfärdsområdens 
behov.  

Liberalerna motsatte sig inte uppräkningsmodellen då beslutet om Regler 
för partistöd för denna mandatperiod beslutades men vi ser mot bakgrund 
av denna mycket höga siffra anledning att tänka om. 

Huddingeborna förväntar sig en rättvis prioritering av kommunens budget, 
där resurser till välfärd och utbildning inte ska minska i relation till ökade 
anslag till politiska partier. Den föreslagna uppräkningen riskerar att ge ett 
orättvist intryck, då den ekonomiska situationen för skolor och andra 
välfärdssektorer inte får ta del av motsvarande uppräkningar, vilket kan 
skapa missnöje bland kommuninvånarna. 

Vi menar att det mot bakgrund av den höga uppräkningen i år finns 
anledning att se över vilka alternativ till indexuppräkningar för partistödet 
som skulle fungera bättre och vi ser därför att det vore önskvärt att 
förvaltningen inför nästkommande mandatperiod presenterar andra 
alternativ till uppräkningsmodeller. 

För Liberalerna 

Carl Otto Engberg 



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/891 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

 

Ärende 8: Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2025 
i Huddinge kommun 

Partistöden i Huddinge kommun är höga och räknas upp varje år. För 2024 ökade 
de med 4,65 procent och för 2025 föreslås de öka med 5,7 procent. 
Sverigedemokraterna ser det som orimligt och skadligt för såväl verksamheten 
som förtroendet bland invånarna. Om politiker å ena sidan anser att förvaltningen 
kan effektivisera sin verksamhet så borde det vara en självklarhet att även 
politikerna effektiviserar sin verksamhet. 

I Sverigedemokraternas förslag till mål och budget för 2025 föreslog vi i stället att 
partistöden ska sänkas med 25 procent. 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 



 16 (51) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 27 november 2024 

 
 
 
 

 
 

§ 9  Revidering av arvodesreglemente för kommunalt 
förtroendevalda i Huddinge kommun 
Diarienummer: KS-2024/1951 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Arvodesreglementet för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun ska ha 
den ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 21 november 2024. 

Sammanfattning 
Mot bakgrund av tolkningssvårigheter av Arvodesreglementet för kommunalt 
förtroendevalda i Huddinge kommun föreslås ett antal revideringar av 
dokumentet. Syftet med föreslagna ändringar är att texten ska återspegla den 
faktiska tillämpningen av reglementet.  

Förändring av paragraf 4 
Med syfte att förtydliga innebörden av formulering ”vilken det deltidsarvoderade 
uppdraget fullgörs” i paragrafens stycke b, föreslås ett nytt stycke d. Enligt 
förslaget fullgör deltidsarvoderade kommunalråd sina uppdrag enligt vad som 
framgår av bilaga 1.2. Deltidsarvoderade oppositionsråd föreslås fullgöra sina 
uppdrag i kommunstyrelsen. För övriga uppdrag utgår fast årsarvode enligt 
arvodesreglementets bilaga 2 samt ersättning enligt arvodesreglementets paragraf 
2. Det kan bland annat innefatta sammanträdesarvode för kommunstyrelsen och 
övriga nämnder, nämndutskott och beredningar.  

För att inte den förtroendevald som innehar ett uppdrag på betydande del av 
heltid, även benämnd som deltidsarvoderad, ska uppbära mer arvode än den 
förtroendevald som fullgör sitt uppdrag på heltid, föreslås en begränsning av det 
totala arvode som betalas ut till förtroendevalda som tillhör gruppen 
deltidsarvoderade.  

För att göra så liten skillnad som möjligt jämfört med gruppen heltidsarvoderade 
förslås även att sammanträdesarvode för fullmäktige inte ska räknas med i 
summan av utbetalt totalt arvode. 

Förändring av paragraf 10 och 23 
Då det enbart ska vara heltidsarvoderade som inte ska erhålla fasta årsarvoden 
förtydligas detta i paragrafen. Förslaget innebär att deltidsarvoderade ges rätt till 
årsarvoden för uppdrag som inte framgår av paragraf 4 respektive bilaga 1.2.  

Paragraf 23 reglerar utbetalning av årsarvode. 



 17 (51) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 27 november 2024 

 
 
 
 

 
 

Bilaga 2, avsnitt 2 
Med syfte att förtydliga vilka uppdrag som ingår i formuleringen ”vilken det 
deltidsarvoderade uppdraget fullgörs”, paragraf 4, förslås att 
samhällsbyggnadsutskottet respektive klimat- och miljöutskottet ska betraktas 
som egna nämnder vid tillämpningen av arvodesreglementet. Det innebär även att 
sammanträdesarvode och årsarvode kan utgå för eventuella övriga uppdrag i 
kommunstyrelsen.  

Ej tidigare verkställda revideringar 
Det har även noterats att fullmäktiges beslut från den 12 december 2022, § 9, om 
att ersätta benämningen ”socialutskott” med ”individutskott”, inte är verkställt. 
Dessa ändringar genomförs därför i samband med denna revidering.  

Samtliga föreslagna ändringar i arvodesreglementet föreslås gälla för hela 
innevarande mandatperiod och tiden framöver. 

Särskilt yttrande 
Felix Byström (SD) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsitt särskilt yttrande som 
biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KAP 2024-11-21 § 5  
2. Ärende 5 KAP SY (V) Revidering av arvodesreglementet  
3. Tjänsteutlåtande Revidering av arvodesreglemente REV 2 2024-11-21 (1)  
4. Bilaga 1. Förslag till ändrad lydelse av Arvodesreglemente för kommunalt 

förtroendevalda eevidera 2024-11-21  
5. Bilaga 2 KS HKF 9190  -  jämförelsetabeller 

Beslutet skickas till 
HR-avdelningen 

  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/1951 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

 

Ärende 9: Revidering av arvodesreglemente för 
kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun 

Beslutet innebär att arvodesreglementet för kommunalt förtroendevalda 
revideras för att texten ska återspegla den faktiska tillämpningen av reglementet, 
detta instämmer Sverigedemokraterna i. 

Då arvodesreglementet även reglerar arvoden för förtroendevalda som fullgör sitt 
uppdrag på heltid eller betydande del av heltid vill vi lyfta fram att 
Sverigedemokraterna förespråkar sänkta arvoden, där vi dock hanterar revidering 
genom vårt förslag till mål och budget. 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 



 

 

 

Datum: 2024-11-27 
      Diarienummer: KS-2024/1951.112 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 9: Revidering av arvodesreglemente för kommunalt 
förtroendevalda i Huddinge kommun 
 
Vänsterpartiet har inga invändningar mot de föreslagna förändringarna i 
arvodesreglementet. Samtidigt vill vi understryka att vi fortsatt anser att de 
nuvarande arvodena för hel- och deltidspolitiker är alltför höga i förhållande till 
vad människor i allmänhet tjänar. Den stora skillnaden mellan politikernas 
arvoden och genomsnittslönerna i samhället riskerar att skapa en klyfta mellan 
förtroendevalda och medborgare. Vi har genomgående i våra budgetförslag yrkat 
på en justering av arvodena till 2010 års nivå. Detta skulle medföra en besparing 
på 7,3 miljoner kronor, som vi menar borde användas för att stärka och rusta upp 
kommunens välfärd. 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 10  Svar på motion väckt av Bo Källström (L), Christopher 
Smith (L) och Martina Nyman (L) - Inför skärmfria 
förskolor i Huddinge kommun  
Diarienummer: KS-2024/458 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 oktober 2024, avslås motionen.  

Sammanfattning 
Bo Källström, Christopher Smith och Martina Nyman (samtliga L) har den 18 
mars 2024 väckt en motion om att begränsa användandet av skärmar i förskolan. 
Motionärerna hänvisar till studier som påtalat att skärmar försvårar för små barns 
inlärning och hämmar lek och kreativitet. Motionen har remitterats till 
förskolenämnden. 

Enligt läroplanen för förskolan (SKOLFS 2018:50) ska barnen i förskolan ges 
möjlighet att använda digitala verktyg och förutsättningar och utveckla adekvat 
digital kompetens. Digitala verktyg och hjälpmedel är en tillgång för att kunna 
erbjuda alla barn likvärdiga förutsättningar att utvecklas inom 
förskoleverksamheten enligt förskolenämnden. Kommunfullmäktige har inte 
lagenlig rätt att begränsa användandet av skärmar i Huddinge kommuns förskolor. 
Förskolenämnden hänvisar till att det är rektor som enligt skollagen beslutar om 
vilka metoder och pedagogiska arbetssätt som ska användas i verksamheten. 

Skolverkets utredning om skärmanvändning och lärverktyg i förskolan kan 
innebära förändringar på området vilket kan komma att påverka kommunens 
förhållningsätt till skärmar i förskolan. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
motionen avslås. 

Yrkanden 
Carl Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 

Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Carl Otto Engbergs (L) yrkande och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  
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Reservationer 
Carl Otto Engberg (L) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Särskilt yttrande 
Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Nujin Alacabek (V) anmäler 
varsitt särskilt yttrande som biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 9  
2. Tjänsteutlåtande KS, Svar på motion - Inför skärmfria förskolor i Huddinge 

kommun av Bo Källström, Christopher Smith o Martina N  
3. Bilaga 1. Motion om att införa skärmfria förskolor i Huddinge kommun (L)  
4. Bilaga 2 Remissvar FSN Inför skärmfria förskolor i Huddinge kommun - 

motion väckt av Bo Källström (L), Christopher Smith (L) och Martina 
Nyman (L)  

5. Bilaga 3. Länk till Skolverkets utredning Redovisning av uppdrag om översyn  
av området digitalisering i förskolans läroplan 

Beslutet skickas till 
Förskolenämnden 

  



 

 

 
 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: 
KS2024/458.119  

 
KOMMUNSTYRELSEN 
Särskilt yttrande 

 
 

1 (1) 

Ärende 10 Svar på motion väckt av Bo Källström (L), 
Christopher Smith (L) och Martina Nyman (L) – Inför 
skärmfria förskolor i Huddinge kommun 

Kristdemokraterna välkomnar de nya riktlinjerna för barns 

skärmanvändning som Folkhälsomyndigheten tagit fram på uppdrag av 

regeringen. Riktlinjerna tydliggör behovet av att begränsa skärmtiden för 

barn och unga jämfört med dagens nivåer. För barn under två år 

rekommenderas det att de helst inte använder skärmar alls. Riktlinjerna 

gäller dock enbart skärmanvändning på fritiden. När det gäller den digitala 

miljön i förskolan finns det ännu inga nya direktiv.  

Vi kristdemokrater ser vikten av att begränsa skärmtiden för barn och unga 

för deras hälsa och välbefinnande. Samtidigt anser vi att nationella 

styrdokument såsom förskolans läroplan, behöver reglera användningen av 

digitala verktyg i förskolan framöver.  

 

 

     Karl Henriksson (KD) 



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/458.119 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

     

Ärende 10 Svar på motion väckt av Bo Källström (L), 
Christopher Smith (L) och Martina Nyman (L) – Inför 
skärmfria förskolor i Huddinge kommun  

Särskilt yttrande (M) 

Vi vill inledningsvis framhålla att vi ser värdet av att använda digitala 
verktyg i förskolan när de används med ett tydligt pedagogiskt syfte. 
Digitala verktyg kan tillföra mervärde i undervisningen, särskilt för att 
främja barns språkutveckling, likvärdighet och tillgänglighet för barn med 
olika behov. Det är dock avgörande att skärmanvändning i förskolan alltid 
ska vara genomtänkt och planerad för att stödja barnens lärande och 
utveckling, snarare än att fungera som ett tidsfördriv. 

Vi anser att det är viktigt att digitala verktyg inte ersätter traditionella och 
interaktiva undervisningsmetoder, såsom sagoläsning, lek och skapande. 
För små barn är det direkt samspel med andra människor och den fysiska 
omgivningen som bäst främjar deras inlärning och utveckling. Därför bör 
skärmtid i förskolan alltid vara begränsad till aktiviteter som har ett konkret 
pedagogiskt syfte och stödjer målen i läroplanen. 

Vi ser fram emot att följa Skolverkets arbete med att förtydliga riktlinjerna 
för digitalisering i förskolan och hoppas att dessa kommer att bidra till en 
mer genomtänkt och balanserad användning av digitala verktyg i förskolans 
verksamhet. 

Sammanfattningsvis anser vi att skärmar i förskolan ska användas selektivt 
och enbart när de tillför ett dokumenterat pedagogiskt värde. Lek, lärande 
och kreativitet ska alltid vara i fokus i förskolemiljön. 

 



 

 

 

Datum: 2024-11-27 
      Diarienummer: KS-2024/458.119 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 10: Svar på motion väckt av Bo Källström (L), Christopher 
Smith (L) och Martina Nyman (L) – Inför skärmfria förskolor i 
Huddinge kommun 
 
Vänsterpartiet menar att grundpremissen i förskolenämndens remissvar är bra. Vi 
menar också att det är viktigt att poängtera att användningen av digitala 
hjälpmedel är något som verksamheten själva måste få besluta om med 
utgångspunkt i läroplanen för förskolan och bedömning av de pedagogiska 
poängerna med skärmanvändning. 
 
Det är dock viktigt att skärmar inte fungerar som en ”digital barnvakt” som ska 
täcka upp för personalbrist eller liknande. Vänsterpartiet anser att den 
demografiska förändringen vi ser de kommande åren med minskande barnkullar 
bör ses som ett argument för att minska antalet barn per vuxen med bibehållen 
personalstyrka i förskolan. Förhoppningsvis skulle det göra att personalen hade tid 
att se varje barn på ett bra sätt och göra att skärmanvändningen i förskolan hölls 
på en nivå där de endast används när det finns en pedagogisk poäng med det.  
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 11  Svar på motion väckt av Bo Källström, Christopher Smith, 
Martina Nyman (samtliga L) - Möjliggör för 
studentmedarbetare i Huddinge kommun 
Diarienummer: KS-2024/740 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 oktober 2024, anses motionen besvarad.  

Sammanfattning 
Bo Källström, Christopher Smith och Martina Nyman (samtliga L) har den 18 
april 2024 väckt en motion i kommunfullmäktige om att Huddinge kommun 
möjliggör för studentmedarbetare.  

Motionärerna anser att förslaget skulle ge högskolestudenter möjlighet till 
relevant arbetslivserfarenhet under studierna vilket underlättar för en snabb 
etablering på arbetsmarknaden. 

Det finns redan idag etablerade traineeprogram och möjlighet att få praktik i 
Huddinge kommun under pågående studier. Huddinge kommun samverkar med 
utbildningsinstitut bland annat genom avtal om strategiskt partnerskap med 
Södertörns högskola och samverkansöverenskommelse med Karolinska institutet.  

Förvaltningens bedömning är att Huddinge kommuns nuvarande arbetssätt svarar 
upp mot intentionerna i motionen.  

Mot bakgrund av ovanstående föreslås att motionen anses besvarad. 

Yrkanden 
Carl Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen.  

Tomas Selin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Carl Otto Engbergs (L) yrkande och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

Reservationer 
Carl Otto Engberg (L) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
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Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 10  
2. Rev. tjut KS Svar på motion - Möjliggör för studentmedarbetare i Huddinge 

kommun (2)  
3. Tjänsteutlåtande KS Svar på motion - Möjliggör för studentmedarbetare i 

Huddinge kommun  
4. Motion om att möjliggöra för studentmedarbetare i Huddinge kommun (L) 

  



 

 

 

Datum: 2024-11-27 
      Diarienummer: KS-2023/1263 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 11: Svar på motion av Bo Källström, Christopher Smith, 
Martina Nyman (samtliga L) – Möjliggör för studentmedarbetare i 
Huddinge kommun 
 
Motionen handlar om att möjliggöra för Huddinge kommun att anställa vad man 
kallar ”studentmedarbetare”. I motionssvaret får vi veta att Huddinge kommun i 
dagsläget arbetar med s.k. trainee-platser och praktikplatser.  
 
Det är viktigt att Huddinge kommun attraherar nya unga medarbetare och 
därigenom också säkrar återväxt i medarbetarstaben och kompetensförsörjning. 
Därför menar vi att det är viktigt att Huddinge kommun fortsätter arbetet med 
trainee-platser och praktikplatser för studenter.  
 
Av Liberalernas motion framgår dock att man som studentmedarbetare föreslås 
utföra kvalificerat arbete. Detta är något helt annat än att göra praktik eftersom 
praktik är ett lärotillfälle. Vänsterpartiet menar att det är viktigt att Huddinge 
kommun attraherar ny arbetskraft men vi menar samtidigt att det bör vara 
kvalificerad arbetskraft. Risken med den motion Liberalerna lägger fram är att ett 
bifall skulle bidra till en faktisk lönedumpning för de egna anställda i 
kommunsektorn i Huddinge. Detta är inget Vänsterpartiet vill bidra till. 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 12  Revidering av regler för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott 
Diarienummer: KS-2024/696 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet Revidering av regler för kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott dras 
ur dagordningen.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen i Huddinge kommun fattar beslut om ett stort antal ärenden. 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott föreslås ges utökade behörigheter att 
fatta beslut. Beslutet innebär att utskottet ges mer nämndlika uppgifter vilket ger 
en effektivisering av kommunens resurser när färre ärenden handläggs av två 
politiska instanser i kommunen. Det föreslås därför en revidering av reglerna för 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott. Som konsekvens behöver även 
kommunstyrelsens delegationsordning revideras, det sker i separat ärende, se 
KS/2024–1322. Reglerna för samhällsbyggnadsutskottet uppdateras även med 
anledning av att reglerna för Huddinge kommuns arkitekturpris har reviderats av 
samhällsbyggnadsutskottet den 27 mars 2024, KS-2024/309. 

Förslaget som kommunstyrelsens förvaltning har tagit fram baseras på 
bestämmelser om delegation enligt framför allt kommunallagen (2017:725) och 
plan- och bygglagen (2010:900).  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 11  
2. Tjänsteutlåtande Revidering av regler för kommunstyrelsens 

samhällsbyggnadsutskott  
3. Bilaga 1. Förslag till reviderade regler för KS samhällsbyggnadsutskott - 

HKF 9270  
4. Bilaga 2. Regler för kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott - HKF 9270 

– med markerade ändringar i jämförelsetabell  
5. Bilaga 3. Regler för kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott - HKF 

9270, nu gällande. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott  
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§ 13  Revidering av delegationsordning för kommunstyrelsen 
Diarienummer: KS-2024/1322 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 10 oktober 2024, 
antas. 

2. Beslutet enligt ovan ska gälla från och med den 1 januari 2025.  

Sammanfattning 
Under 2023 och 2024 har en översyn av nämndernas delegationsordningar 
genomförts. Syftet har varit att skapa enhetligare delegationsordningar i 
kommunen. Den 6 mars i år antog kommunstyrelsen en reviderad 
delegationsordning (KS-2023/425).  

Kommunstyrelsens delegationsordning kommer att ses över två gånger per år för 
att säkerställa att delegationsordningen är uppdaterad och enhetlig. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsens delegationsordning 
ändras i enlighet med bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande. Beslutet 
föreslås gälla från och med den 1 januari 2025. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 12  
2. Rev 2024-11-21, Tjänsteutlåtande KS, Revidering av delegationsordning för 

kommunstyrelsen  
3. Rev. 2024-11-21, Bilaga 1. Reviderad delegationsordning för 

kommunstyrelsen  
4. Rev. 2024-11-21, Bilaga 2. Jämförelsetabell  
5. Bilaga 3.  Nuvarande delegationsordning för kommunstyrelsen  
6. Tjänsteutlåtande KS, Revidering av delegationsordning för kommunstyrelsen  
7. Bilaga 1. Reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen  
8. Bilaga 2. Jämförelsetabell 
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§ 14  Månadsrapport för Huddinge kommun oktober 2024 
Diarienummer: KS-2024/18 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om ekonomisk månadsrapport för 
Huddinge kommun oktober 2024 till protokollet.  

Sammanfattning 
Resultatet per oktober (exklusive exploateringsintäkter) är 254 mnkr för Huddinge 
kommun, motsvarande 4 procent av skatter, generella statsbidrag och utjämning. 
Överskottet mot budget på 204 mnkr förklaras till större delen av oförbrukade 
reserverade medel på 53 mnkr samt ett samlat överskott för nämnderna på 99 
mnkr.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 13  
2. Månadsrapport per oktober - Huddinge kommun 
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§ 15  Månadsrapport för kommunstyrelsen oktober 2024 
Diarienummer: KS-2023/2621 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om ekonomisk månadsrapport för 
kommunstyrelsen oktober 2024 till protokollet.  

Sammanfattning 
För perioden redovisas ett överskott om 10 miljoner kronor och förklaras till 
största del till följd av högre intäkter gällande investerings- och statsbidrag. På 
kostnadssidan balanseras högre konsultkostnader av lägre personalkostnader och 
lägre kostnader för varor och tjänster. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-11-20 § 14  
2. Månadsrapport per oktober 2024 Kommunstyrelsen  

  



 26 (51) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 27 november 2024 

 
 
 
 

 
 

§ 16  Demokratipriset 2024 
Diarienummer: KS-2024/1643 

Kommunstyrelsens beslut 
Huddinge kommuns demokratipris 2024 tilldelas Cemil Civan Karahan och 
Området IF. 

Sammanfattning 
Varje år delar Huddinge kommun genom kommunstyrelsen ut ett pris för att 
uppmärksamma och belöna en enskild person, grupp av personer, förening eller 
annan sammanslutning som på ett bra sätt arbetat för demokratins kärnvärden. Det 
kan handla om att ha utmärkt sig genom beslutsamt ingripande, goda insatser, 
engagemang eller nyskapande tankar. Pristagaren ska vara född, bosatt eller 
verksam i Huddinge kommun. I HKF 9221, regler för Huddinge kommuns 
demokratipris, anges syftet och kraven för vem som kan ta emot Huddinge 
kommuns demokratipris. Kommunstyrelsen bedömer att de som nominerats 2024 
uppfyller de krav som anges. 
Till demokratipriset 2024 har 4 nomineringar inkommit. Det är Beredningen för 
trygghet, prevention och demokrati (TPD) som har berett ärendet och lagt fram 
förslag på vinnare till kommunstyrelsen som i sin tur beslutar i ärendet.  

Yrkanden 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förslaget från Beredningen för trygghet, prevention och demokrati innebärande att 
Huddinge kommuns demokratipris 2024 tilldelas Cemil Civan Karahan och 
Området IF. 

Felix Byström (SD) deltar inte i beslutet.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 
Vikmångs (S) yrkande och finner att så är fallet.  

Särskilt yttrande 
Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag TPD 2024-11-07 § 12  
2. Tjänsteutlåtande KS  
3. Bilaga 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/1643 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

 

Ärende 16: Demokratipriset 2024 

Sverigedemokraterna är kritiska till kommunens utdelning av priser och 
utmärkelser. Dels handlar det om kostnaden för prissumman, där vi inte anser att 
det ligger i kommunens kärnverksamhet att ge ut skattemedel som priser, men 
det gäller även arbetstidskostnaden för att administrera priserna. Sett till bristen 
vad gäller nomineringar är det vidare svårt att se att det skulle finnas något större 
samhällsintresse för flertalet av kommunens priser och utmärkelser. 

Då Sverigedemokraterna i vårt förslag till mål och budget inte har med förslag om 
att dela ut kommunala prissummor så deltar vi inte i beslutet vad gäller 
Demokratipriset. 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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§ 17  Valärenden 
Diarienummer: KS-2024/8 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen entledigar Magnus Westberg (KD) från uppdraget som 

ersättare i näringslivsberedningen från den 2 december 2024.  
2. Kommunstyrelsen utser Nina Adler (S) till ny ledamot i klimat- och 

miljöutskottet efter Kamile Ünver (S) från den 2 december 2024 till den 31 
december 2026. 

3. Kommunstyrelsen utser Ragnar Kåhre (KD) till ny ersättare i 
näringslivsberedningen efter Magnus Westberg (S) från den 2 december 2024 
till den 31 december 2026.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser och nomineringar sammanställda i 
förvaltningens val-PM daterat 22 november 2024. 

Beslutsunderlag 
1. Rev.  Val-PM - KS 2024-11-27  
2. Val-PM - KS 2024-11-27 

Beslutet skickas till 
W3D3 
Troman 
Heroma 
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§ 18  Anmälan av delegationsbeslut 
Diarienummer: KS-2024/1922 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1–5 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 22 november 2024 
godkänns med en redaktionell ändring innebärande att i bilaga 2. 
Delegationsbeslut, UPP-serien, avseende ärendenummer UPP-2024/9, ska 
ärendemeningen ändras från Upphandlingsstrategi enstaka platser i särskilt 
boende för personer över 65 år till Upphandling av enstaka platser för särskilt 
boende för personer över 65 år. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut 
ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Yrkanden 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar på en redaktionell ändring innebärande att i bilaga 
2. Delegationsbeslut, UPP-serien, avseende ärendenummer UPP-2024/9, ska 
ärendemeningen ändras från Upphandlingsstrategi enstaka platser i särskilt 
boende för personer över 65 år till Upphandling av enstaka platser för särskilt 
boende för personer över 65 år.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 
Vikmångs (S) yrkande och finner att så är fallet.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteutlåtande KS  
2. Bilaga 1. Delegationsbeslut, KS-serien  
3. Bilaga 2. Delegationsbeslut, UPP-serien  
4. Bilaga 3. Delegationsbeslut, DIRUPP-serien  
5. Bilaga 4. Delegationsbeslu, UPPA-serien  
6. Bilaga 5. Delegationsbeslut, Servicecenter 
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§ 19  Meddelanden till kommunstyrelsen 
Diarienummer: KS-2024/1948 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknats i 
kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 4 november 2024 till protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Meddelanden till KS 27 november  
2. 1. Revidering av opf-kl 18, omställningsstöd och pension för förtroendevalda  
3. 2. Protokollsutdrag BTN 2024-11-05 § 10  
4. 2. Tjänsteutlåtande  
5. 2. Yttrande  
6. 3. Protokollsutdrag TPD 2024-11-07 § 11 
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§ 20  Svar på motion väckt av Love Bergström (M) och Daniel 
Dronjak (M) – Säkerställ Huddingebornas möjlighet till 
solceller 
Diarienummer: KS-2023/502 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 oktober 2024, avslås motionen.  

Sammanfattning 
Love Bergström (M) och Daniel Dronjak (M) har i en motion väckt i 
kommunfullmäktige den 13 februari 2023 föreslagit att bygglovs- och 
tillsynsnämnden ska ges i uppdrag att säkerställa att kommunens riktlinjer inte 
hindrar fastighetsägare i Huddinge från att installera solceller inom sina 
fastigheter, förutom när synnerliga skäl föreligger.  

Motionen skickades på remiss till bygglovs- och tillsynsnämnden som i sitt svar 
redovisade att nuvarande riktlinjer beslutades så sent som den 21 februari 2023, 
att det saknas legala förutsättningar för det som föreslås i motionen samt att 
bygglovs- och tillsynsnämndens självständighet kan komma att påverkas om 
förslaget genomförs.  

När motionen behandlades i kommunfullmäktige den 6 november 2023 
återremitterades ärendet till bygglovs- och tillsynsnämnden för att svara på tre 
frågor. Nämnden har i ett remissvar lämnat synpunkter på de frågor som ställdes i 
återremissen rörande föreslagna riktlinjers laglighet, synnerliga skäl som begrepp 
och möjliga och lagliga förändringar.  

Kommunstyrelsens förvaltning ser efter den nya beredningen inga skäl till att 
ändra tidigare ställningstagande att motionen ska avslås. 

Yrkanden 
Love Bergström (M), Martin Nigals (SD), Karl Henriksson (KD), Cecilia Nordin 
(DP) och Carl Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla motionen.  

Emil Högberg (S) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M), Martin Nigals (SD), 
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Karl Henrikssons (KD), Cecilia Nordins (DP) och Carl Otto Engbergs (L) yrkande 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till 
beslut.  

Reservationer 
Love Bergström (M), Martin Nigals (SD), Karl Henriksson (KD), Cecilia Nordin 
(DP) och Carl Otto Engberg (L) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 4  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Säkerställ Huddingebornas möjlighet till solceller - svar 

på motion reviderad  
3. Bilaga 1 Motion om att säkerställa Huddingebornas möjlighet till solceller  
4. Bilaga 2. Bygglovs- och tillsynsnämndens remissvar   
5. Bilaga 3. Protokoll från kommunfullmäktige den 6 november 2023 §17  
6. Bilaga 4 BTN svar på återremiss 

Beslutet skickas till 
Bygglovs- och tillsynsnämnden  

  



 

 

 

Datum: 2024-11-27 
      Diarienummer: KS-2023/502.919 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 20: Svar på motion väckt av Love Bergström (M) och Daniel 
Dronjak (M) – Säkerställ Huddingebornas möjlighet till solceller 
 
Vänsterpartiet instämmer med motionärerna i vikten av utbyggande av solceller i 
Huddinge. Solceller är, till skillnad från koleldning, kärnkraft och i viss mån 
vattenkraft, en förnyelsebar och klimatsmart energikälla.  
 
Bygglovs- och tillsynsnämnden reviderade regelverket för solceller 2023. 
Vänsterpartiet menar att byggandet av solceller ska utgå från det reviderade 
regelverket.   
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
 
 
 

 



 32 (51) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 27 november 2024 

 
 
 
 

 
 

§ 21  Svar på motion väckt av Martin Nigals (SD), Mats Arkhem 
(SD) och Sven Pernils (SD) - Vätgastankstation i Huddinge 
kommun 
Diarienummer: KS-2024/203 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 oktober 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 
Martin Nigals (SD), Mats Arkhem (SD) och Sven Pernils (SD) har den 12 februari 
2024 väckt en motion om vätgasstation i Huddinge. 

Huddinge kommun är medlem i Biodriv Öst, en organisation som samlar runt 80 
aktörer från offentlig sektor, näringsliv och akademi för att förenkla 
omställningen till fossilfria transporter och en hållbar regional utveckling. 

Enligt Biodriv Öst är det i form av markägare som kommunen har sin främsta roll 
när det gäller byggande och drift av vätgastankstationer. Kommunen bör varken 
vara involverad i själva byggandet eller driften av en vätgastankstation. Rollen för 
en kommun i sammanhanget bör i regel vara densamma som vid en konventionell 
tankstation för bensin/diesel. 

Biodriv Öst gör den preliminära bedömningen att de tankstationer som finns och 
är planerade i Stockholmsområdet fram till 2030 täcker behovet av 
vätgastankning. 

Med hänvisning till att befintliga och planerade tankställen för vätgas i 
Stockholmsområdet bedöms täcka behovet av tankställen fram till 2030 anser 
kommunstyrelsens förvaltning att kommunen i ett första steg följer och deltar i det 
regionala och nationella arbetet som pågår. 

Yrkanden 
Martin Nigals (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen.  

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Martin Nigals (SD) yrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  
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Reservationer 
Martin Nigals (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 5  
2. Tjänsteutlåtande KS  
3. Motion om vätgastankstation i Huddinge kommun 
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§ 22  Svar på motion väckt av Bo Källström (L), Christopher 
Smith (L) och Martina Nyman (L) - Anläggande av lekplats 
och fleridrottsyta i Högmora 
Diarienummer: KS-2024/368 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 oktober 2024, anses motionen vara besvarad. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning känner till att det saknas kommunal park och 
lekplatser i Högmora. Både lekplatser och idrottsytor har efterfrågats av 
högmorabor i flera år. På den tomt bredvid förskolan som motionärerna pekar ut 
planeras redan för anläggning av en ny park. Planeringen av platsen har inte 
kunnat starta tidigare pga. inväntande av skolutredning för området. 

Medborgardialog kring ett framtaget förslag har genomförts under sommaren 
2024. Gensvaret från medborgarna var stort och många lämnade synpunkter på 
förslaget samt kom med önskemål på vad man vill kunna göra i den nya parken. 
Projektet befinner sig nu i programskedet. Förslaget innehåller både lekytor och 
ytor för spontanidrott liksom trevliga sittmöjligheter för alla åldrar. 
Detaljprojektering av parken planeras genomföras under våren 2025 efter taget 
inriktningsbeslut. Byggnation bedöms påbörjas hösten 2025 efter taget 
genomförandebeslut. 

Yrkanden 
Carl Otto Engberg (L), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix 
Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 

Emil Höglund (S) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Carl Otto Engbergs (L), Love Bergströms 
(M), Karl Henrikssons (KD) och Felix Byströms (SD) yrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  
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Reservationer 
Carl Otto Engberg (L), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix 
Byström (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 6  
2. Tjut KS Svar på motion Anläggande av lekplats och fleridrottsyta i Högmora  
3. Motion om anläggande av lekplats och fleridrottsyta i Högmora (L) 
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§ 23  Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund - beslut om 
godkännande 
Diarienummer: KS-2019/2662 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund godkänns enligt kommunstyrelsen 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 oktober 2024 med tillhörande bilagor. 

Sammanfattning 
Hösten 2019 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag 
till utvecklingsplan för Skogås och Trångsund (KS-2019/2662). Uppdraget 
initierades som ett av flera parallellt pågående arbeten med att ta fram planer för 
kommunens utvecklingsområden. Hösten 2024 har utvecklingsplaner för Vårby, 
Flemingsberg, Kungens kurva och centrala Huddinge antagits. Under vintern 
2023 och 2024 genomfördes ett samråd för att inhämta synpunkter kring förslag 
till utvecklingsplan för Skogås och Trångsund och efter bearbetning finns nu ett 
slutgiltigt planförslag framtaget. 

Syftet med planen är att visa önskad utveckling fram till 2050 eller ännu längre. 
Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande 
för utvecklingen av Skogås och Trångsund. Utvecklingsplanen bygger på en 
visionsstyrd planering med fyra bärande målbilder med tillhörande strategier för 
att uppnå målen som förhåller sig till kommunens övergripande styrdokument och 
principer för hållbar utveckling.  

Visionen och strategierna har konkretiserats i en fysisk målbild i form av en 
markanvändningskarta för områdets framtida utveckling. Den största andelen 
nytillskott av bebyggelse föreslås i kollektivtrafiknära läge vid Skogås och 
Trångsund centrum. Här blir också bebyggelsens täthet som högst. Planen 
innehåller även strategier för utvecklingen av Trångsunds verksamhetsområde och 
Entré Skogås. För att stärka sambanden mellan Skogås och Trångsund samt mot 
omgivande områden föreslås komplettering och omvandling längs strategiska 
stråk. Inom utvecklingsplanen finns potential för cirka 500 nya arbetsplatser och 
cirka 4 500 nya bostäder, varav planering redan pågår för cirka 1 500.  

Sedan samrådet påbörjades har ytterligare utredningar tagits fram för 
planområdet. Det är utredning av det sociala sambandet mellan Skogås och Länna 
samt trafikutredning av stamnätet för kollektivtrafik mellan Skogås och Länna. 
Utredningarna har tillsammans med remissynpunkterna legat till grund för de 
förändringar som gjorts i planen. Den senare utredningen har utvärderat 
utredningsstråket för stamnätskoppling för buss som är utpekad mellan Skogås 
och Länna via Vallhornsvägen i Huddinge kommuns översiktsplan och 
kollektivtrafikplan. Resultatet visar att fördelarna med att ha en stamnätskoppling 



 37 (51) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 27 november 2024 

 
 
 
 

 
 

för buss via Vallhornsvägen inte uppväger de negativa effekterna i form av 
exempelvis ett uppdelat linjenät och sämre tillgänglighet vid viktiga målpunkter, 
kopplingen föreslås därför att inte tas vidare i kommande planering. 

Yrkanden 
Love Bergström (M) yrkar på återremiss i enlighet med eget förslag som biläggs 
protokollet.  

Carl Otto Engberg (L), Martin Nigals (SD), Karl Henriksson (KD) och Cecilia 
Nordin (DP) yrkar bifall till Love Bergströms (M) yrkande.  

Emil Högberg (S) yrkar att ärendet ska avgöras idag samt bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tomas Selin (C) yrkar bifall till Emil Högbergs (S) yrkande.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller om 
ärendet ska återremitteras och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 
avgöras idag.  

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  

Reservationer 
Love Bergström (M), Carl Otto Engberg (L), Martin Nigals (SD), Karl 
Henriksson (KD) och Cecilia Nordin (DP) reserverar sig till förmån för eget 
förslag.  

Särskilt yttrande 
Tomas Selin (C), Cecilia Nordin (DP), Nujin Alacabek (V) och Martin Nigals 
(SD) anmäler varsitt särskilt yttrande som biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 7  
2. Tjänsteutlåtande KS, Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund, beslut om 

godkännande  
3. Bilaga 1, KS, Rev. Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund  
4. Bilaga 1, KS, Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund  
5. Bilaga 2, KS, Samrådsredogörelse UP Skogås Trångsund 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder och kommunala bolag 
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Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/2662.312 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

     
  

Ärende 23 Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund – 
beslut om godkännande 

Förslag till beslut: 
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet om utvecklingsplan för Skogås 
och Trångsund för vidare bearbetning, utredning och analys med följande 
utgångspunkter;  

1. Säkerställa att villaområdenas karaktär och boendemiljö bevaras, 
och att förtätning sker i spårnära lägen, eller utom befintliga 
villaområden. 

2. Införa skrivelser om ett tydligt krav på att den befintliga 
återvinningscentralen inte får rivas innan en ny, fullt fungerande 
anläggning har etablerats i östra Huddinge.  

3. Utreda alternativa lösningar för biltrafik vid Norströms väg som 
tillsammans med gång-och cykelvägarna kan utgöra en 
välfungerande helhet. 

4. Säkerställa att föreslagna etableringar uppfyller boendes behov 
samt undvika förändringar som påverkar områden som 
Glitterskogen negativt. 

5. Tydligare skrivelser om vikten av att prioritera utformningen av 
"Entré Skogås" för att göra området mer attraktivt och 
välkomnande. 

Motivering: 
Utvecklingen av Skogås och Trångsund är en viktig del av kommunens 
arbete för att skapa hållbara och attraktiva kommundelar. Vi ser positivt på 
ambitionen att tillföra nya bostäder, arbetsplatser och förbättrad 
infrastruktur, men det nuvarande förslaget behöver förbättras på flera 
avgörande punkter. 

Det finns en utbredd oro bland boende i området, där en betydande 
majoritet har uttryckt missnöje med förslaget om byggnation i 
villaområden. Deras röster måste tas på allvar för att skapa förtroende och 
säkerställa en balanserad utveckling. 

Återvinningscentralens framtid är särskilt viktig, och formuleringen i 
utvecklingsplanen – "Vid omvandling av industriområdet ska funktionen 
ÅVC fortsatt säkerställas i Östra Huddinge" – är för vag. Det saknas 
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garantier för att återvinningscentralen inte avvecklas innan en ny är 
etablerad och i full drift. För att säkra denna samhällsviktiga funktion krävs 
ett krav i planen om att den befintliga ÅVC inte får rivas förrän en ny 
anläggning är klar och i bruk. 

Dessutom saknas tillfredsställande lösningar för biltrafik vid Norströms väg, 
och de föreslagna gång- och cykelvägarna riskerar att förvärra situationen. 
Vidare bör förslag som förändringar i Glitterskogen undvikas för att skydda 
dess befintliga karaktär och bevara områdets unika miljö. 

Slutligen behöver "Entré Skogås" lyftas som en central del av 
utvecklingsplanen. Nuvarande skick ger inte ett attraktivt och välkomnande 
intryck, vilket är något som bör åtgärdas för att stärka områdets 
attraktionskraft. 

En återremiss ger möjlighet att fördjupa analysen och skapa en bättre 
förankrad och hållbar utvecklingsplan för områdets framtid. 
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Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS2019-2662 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 23 Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund – 
beslut om godkännande 

I Skogås och Trångsund blandas bebyggelse med vacker natur. Närheten till 

sjön Drevviken är viktig. I den fortsatta utvecklingen av detta område vill vi 

värna den skog och de bergknallar vi har kvar liksom möjligheterna att röra 

sig utmed våra vackra sjöar. Centerpartiet ser fortsättningsvis ett behov av 

att förbättra rekreationskopplingarna också till andra kommuner – 

exempelvis genom en cykelbro till Tyresö. 

Centerpartiet välkomnar utvecklingsplanen för Skogås och Trångsund. För 

oss är utveckling utifrån de kvalitéer och den karaktär som kännetecknar 

dessa områden viktigt för möjligheterna att trivas i ett tryggt och frihetligt 

Huddinge. 

För Centerpartiet är det viktigt med utveckling i områdena kring 

pendelstationerna, alltså med fokus på de två centrumen och att underlaget 

för handel och service växer, så att dagens Skogås- och Trångsundsbor får 

ett enklare vardagspussel. Vi ser också ett starkt behov av fler arbetsplatser 

och möjligheter att etablera företag i nya områden. 

Den nya utvecklingsplanen fördjupar och förklarar utveckling som pekas ut 

i översiktsplanen till 2050. Det är viktigt för transparens och tydlighet mot 

dagens och framtidens Huddingebor, och för att ge kommunens 

tjänstepersoner ett underlag för framtida utveckling i Huddinge kommun. 

För den långsiktiga utvecklingen för dagens och framtidens invånare i 

Skogås och Trångsund behöver Huddinge kommun arbeta för att: 

• förbättra kollektivtrafiken och avskaffa skip-stop (dialog med regionen), 

• utveckla Mossens idrottsplats, 

• Österhagen marksaneras, exempelvis via exploatering, för att minska 

utsläppen i Drevviken, 

• rusta upp Stortorpsparken, 

• satsa på utveckling av Skogås och Trångsunds centrum. 

Centerpartiet kommer också fortsättningsvis att värna barns och familjers 

fritidsaktiviteter – det är därför vi kämpat för utveckling på Mossen, och det 

är därför vi värnar skogsområdena Glitterskogen (vid Edboskolan) och 

Lillskogen (vid Mörtviksskolan). Det har vi gjort under tidigare 

mandatperioder och kommer att göra även i framtiden. Vi respekterar 

tjänstepersonernas arbete och professionalitet att utifrån de förutsättningar 

som finns identifiera kommunal mark och rådighet. Centerpartiet förordar 

dock utveckling eller ombyggnad av befintliga skolor, att förvärva annan 
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mark, eller att prioritera utveckling på annan kommunal mark för att kunna 

bevara viktiga grönområden. 

För Centerpartiet är det viktigt att vara konstruktiva och pragmatiska, varför 

vi har en tydlig politik för vilken utveckling vi vill se i hela kommunen. De 

som röstade på Centerpartiet kan nu se flera exempel på hur vi utvecklar 

Skogås och Trångsund. 

 

För Centerpartiet, 

Tomas Selin (C), vice ordförande kommunstyrelsen 

Annie Östlund (C), ersättare 

Henrik Juhlin (C), ersättare 
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Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: Dnr 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 23, Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund 

Drevvikenpartiet är generellt mycket nöjda med förslaget till 

Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund. Vi är tacksamma för att 

vi fick se det tidiga utkastet till samrådsversion och har kunnat bidra 

med ändringar av rena felaktigheter och förtydliga det som varit 

otydligt. Vi kan också konstatera att flera av synpunkterna i vårt 

remissvar har tagits omhand och bidragit till ett bättre förslag, som nu 

ligger för beslut. 

Över lag anser vi alltså att förslaget är bra, även om vi inte delar den 

höga ambitionen att kommundelarna ska växa med 4 500 bostäder till 

2050. Visst är det viktigt att se till att det finns bostäder att flytta till 

inom kommundelarna när familjesituationen ändras, men redan nu 

finns 1 500 bostäder i plan.  

Vi anser att det är viktigare att bygga ut arbetsplatser och kommunal 

service. Vi kan nu konstatera att prognosen och därmed ambitionen 

för nya arbetstillfällen har minskat från 1500 i samrådsförslaget till 

bara 500. Arbetsplatskvoten för Skogås och Trångsund är redan 

mycket låg jämfört med andra kommundelar. 

Tidigare synpunkter som kvarstår 

Våra tidigare farhågor gällande Entré Skogås kvarstår. Projektet är 

tillbaka på ruta ett, efter mer än 15 års utredande och planerande. Här 

hade man kunnat komma fram till en ny relevant inriktning, men här 

finns inga verkliga idéer för att komma till rätta med hur entrén 

upplevs när man tar avfarten från Väg 73 eller på Gamla Nynäsvägen 

från Länna och Trångsund.  

Nu när gamla Beatebergsskolan brunnit ner ser det ännu värre ut. 

Hantverksby, ny handel och permanentad idrottsplats i all ära men det 

står inget om det estetiska. Detta hade förvaltningen utlovat att åtgärda 

parallellt med framtagandet av Utvecklings-planen redan för tre år 

sedan, men inget har hänt. 

I kartbilderna och texterna är vi särskilt glada för att badplatsen 

Linatorpsbadet finns inritad. Drevvikenpartiet fick med den i 

Badplatsprogrammet redan 2015 men sedan har de olika 

förvaltningarna hittat en mängd argument för att den inte ska bli 

verklighet. Argument som vi kunnat slå hål på och istället hitta 

lösningar för att boende i Sydvästra Skogås, västra Trångsund och 

nordvästra Länna också ska få tillgång till en badplats nära hemmet.  
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En ny/utvecklad skola föreslås vid Edboskolan i det 

skogsparti, ”Glitterskogen”som vi och många med oss vill bevara. Vi 

tror att det finns betydligt bättre platser om behovet av en ny skola 

skulle uppstå. 

Under rubriken 2. Skapa social sammanhållning och goda livschanser 

och i kartbilden på sidan 29 beskrivs såväl fysiska som mentala 

barriärer som vi inte helt känner igen oss i. Till exempel ritas en 

mental barriär längs Mörtviksvägen och nu också längs Lyckåsen. 

Vi är tveksamma till vissa föreslagna cykelstråk, särskilt cykelbron till 

Tyresö som utretts och där varken Huddinge eller Tyresö velat gå 

vidare med projektet. Också kopplingen Norströms väg till 

Forsfararvägen är tveksam, då sträckningen är allt för brant och nyttan 

av den kan ifrågasättas.  

Det är bra att planen tar upp tryggheten vid och på väg till 

hållplatserna, något om vi har påpekat många gånger. Det gäller inte 

minst belysning på och omkring hållplatser. 

Vi ser fram emot omvandlingen av Lyckåsen men också Norra Länna. 

Boende där har väntat länge nog på att få utökade byggrätter samt 

kommunalt vatten och avlopp. Vi hoppas därför att prioriteringen av 

de områdena kan öka. 

Inzoomning Skogås 

Skrivningarna om vikten av gröna värden, inbjudande atmosfär och 

bättre skyltning är bra. Även med små medel kan intrycket av våra 

centrum förbättras avsevärt i närtid. På längre sikt behövs dock en 

bättre blandning av bostadstyper och upplåtelseformer samt att 

markparkeringar bebyggs eller läggs i garage. Här, liksom i övriga 

kommundelar saknas attraktiva bostäder för seniorer som vill flytta 

från villan. 

Inzoomning Trångsund 

Vi är glada att man tagit med skrivningarna från den tidigare 

Översiktsplanen om att omvandla Trångsunds industriområde till 

bostäder. Det är dock lite väl passivt att invänta fastighetsägarnas vilja 

innan omvandlingen kan börja. Som jämförelse hade nog inte 

industriområdet Storängen i Huddinge centrum varit igång om 

fastighetsägarna fått bestämma. Alternativ placering för dessa företag 

bör finnas i Länna industriområde och Gräsvreten framöver. Flera 

icke störande företag kan också finnas kvar, integrerade med ny 

bebyggelse.  

Vi ser fram emot ett utvecklat Trångsunds centrum där de låga 

byggnaderna rivs och nya bostäder och kontor kan tillkomma med 

handel och service i bottenvåningarna. Ett nytt bibliotek samt en 

fritidsgård kan dock inte vänta till dess utan tillfälliga lösningar måste 

omgående komma på plats.  
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Inszoomning Entré Skogås 

Här ser vi inte att det viktigaste, det vill säga det visuella intrycket av 

entrén, kommer fram även om det nämns. Det handlar inte så mycket 

om vad som ska byggas utan hur det utformas och om utsmyckning i 

övrigt. Bland annat skulle en snyggare rondell med något konstverk 

eller fina perennplanteringar direkt kunna förbättra intrycket.  

Likaså skulle en tät trädplantering som skymmer ställverket och en 

upprustning av ytorna runt fotbollsplanen ge ett mer omhändertaget 

intryck. Sorgebarnet, ytorna kring Beatebergsskolan måste också få 

en lösning i närtid, särskilt nu när den äldre skolan brunnit ner. Därför 

vänder vi oss mot att området prioriteras först på lång sikt. 

Vi stödjer förslaget att fotbollsplanen vid Vreten blir permanent, men 

bara under förutsättning att den anpassas för tävlingsspel och 

kompletteras med omklädningsrum, toaletter och parkering. 

Dessutom måste en ytterligare plan byggas på Nytorps mosse. Här 

måste förvaltningarna lyssna på experterna i fotbollsföreningen. 

 

Avslutande synpunkter 

Det är viktigt att fortsätta att ha en öppen dialog med invånarna i alla 

planer. Vi som bor i Skogås och Trångsund har unik kunskap om hur 

förhållandena ser ut och vad som är möjligt och önskvärt. Det är 

viktigt att ha med barnperspektivet i all planering, men inte heller 

äldreperspektivet får glömmas bort. 

Drevvikenpartiet har lyssnat på invånarna i över 25 år och mycket av 

de synpunkterna har blivit verklighet och avspeglas i den nu 

presenterade Utvecklingsplanen.  

Sambandet mellan Skogås och Trångsund och den västra delen av 

kommunen kommer dock inte att stärkas genom några förslag vare sig 

i Översiktsplanen eller i Utvecklingsplanen. Det är inte heller 

önskvärt. Vi konstaterar åter igen att en kommundelning är enda sättet 

för invånarna östra Huddinge att kunna få den utveckling i sitt 

närområde som man önskar. 

 

För Drevvikenpartiet 

 

 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd 
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Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2019/2662 

SÄRKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 23: Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund – 
beslut om godkännande 

 

Gällande utvecklingsplanen så har vi under KS den 27/10-2023 haft synpunkter 
och anmärkningar planen om som vi beklagar att de inte har beaktats i den 
slutliga versionen. Bl.a. anser vi följande: 

• Eftersom en utveckling redan pågår med cirka 1500 nya bostäder i 
antagna och påbörjade detaljplaner så anser vi att redan detta är en 
mycket ambitiös plan. Även om det finns potential för ytterligare omkring 
3000 bostäder så anser vi att man bör lugna sig lite och först se till att 
främst kollektivtrafiken fungerar väl där pendeltåg och bussar har 
redundant kapacitet för att ta emot fler resande innan man planerar för 
ytterligare bostäder. Det behövs redan nu planeras för en andra entré till 
pendeltågsstationen i Trångsund. Vi bör bygga ut kommundelen i varsam 
takt med stort beaktande av de redan boendes åsikter. 

• Bilen är en viktig del i många invånares liv och ett transportmedel som 
skapar frihet och transporteffektivitet för många familjer. Den tycks, 
genom de styrande politikernas cykelextremism, bli bortprioriterad i 
planen. Som andra skräckexempel i Stockholm kan man nämna 
Hammarby Sjöstad och Stockholms innerstad där parkeringsplatser 
antingen inte byggts i tillräcklig omfattning eller tagits bort, till stor 
förtret för boende och besökare. 

Vi vill förenkla vardagslivet för alla Huddinges invånare, inte styra dem att 
använda vissa transportmedel. Huddinge ska vara en attraktiv kommun 
att leva, bo och verka i oavsett om man väljer att gå, cykla, åka bil eller 
använda kollektivtrafik. Då kan man inte bara prioritera vissa 
transportmedel.  

Vi vill bygga ett Huddinge för framtiden och då är det inte omöjligt att 
bilen t.o.m. kan få en mera framträdande roll genom högteknologisk 
teknikutveckling med el- eller vätgasbilar. Då är det viktigt att det finns 
parkeringar även för dessa fordon i tillräcklig omfattning. Det är betydligt 
lättare att bygga bort outnyttjade parkeringsplatser än att skapa nya i 
bebyggda områden. 

• Vi anser att politiker inte ska driva vilka färdmedel som invånarna ska 
använda sig av utan bygga för de transportmedel som invånarna själva 
önskar att använda. Inte sätta käppar i hjulet för vissa färdmedel för att 
tvinga resenärer att gå eller cykla med hjälp av olika styrmedel. Vi 
politiker ska prioritera framkomlighet i stället för enskilda färdsätt. Likaså 
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ska våra skattemedel användas effektivt. Ett skräckexempel är det 
cykelgarage för ett par hundra cyklar som byggdes för c:a 10 år sedan vid 
Trångsunds pendeltågsstation och som sedan användes av c:a 10 cyklar. 
Eller Hammartorpsvägen som byggdes om för 15 miljoner (där den 
ursprungliga budgeten var 6 miljoner) med cykelbanor som sällan 
används av någon cyklande. Dyr nytta i förhållande till kostanden. 
Däremot blev det betydligt trängre för den ökande bilismen på den gatan. 

Det är bra att bygga för framtiden men det gäller att göra rätt 
prioriteringar här och nu eftersom ingen riktigt vet hur framtiden 
kommer att se ut. Planera för framtiden men bygg för nuläget!   

• Man konstaterar i planen att ”Det finns en stor efterfrågan på 
infartsparkeringar för bil vid pendeltågsstationerna.” men samtidigt 
skriver man att de nuvarande parkeringarna kan behöva flyttas och 
antalet platser minskas. Ja, om det visar sig att folk frivilligt väljer att inte 
använda bil längre, så kan det vara vettigt att bygga bort en del av dessa i 
framtiden. Vi tror dock att bilen i en eller annan form även i framtiden 
kommer att han en minst lika stor, om inte större, roll i folks vardagsliv 
och det är mycket lättare att bygga bort parkeringsplatser än att skapa 
plats för nya. 

• De styrande politikerna i Haninge, Huddinge och Stockholm vurmar för 
ett kraftigt ökat bostadsbyggande. Det är naturligt med tanke på den 
bostadsbrist som råder i regionen. Men man får med detta inte glömma 
bort infrastrukturen och de nuvarande invånarna. Planen konstaterar 
t.ex. att Nynäsvägen är överbelastad. Med den kraftiga utbyggnaden av 
Vegastaden, Länna samt i viss mån Trångsund och Skogås så är det inte 
konstigt att Nynäsvägen blir överbelastad. Köerna mot Stockholm vid 
morgonrusningen börjar vid Länna eller i bästa fall vid Farsta. Detta är 
dock inget som Huddinge kommun ensamt kan råda bot på men man bör 
uppmärksamma våra regionpolitiker på problemet och inte medvetet 
förvärra detsamma genom att prioritera bort vägbyggen för att genom 
köbildning och parkeringsbrist tvinga folk att använda andra färdmedel. 
Därför är det också viktigt att beakta och bygga för biltrafiken i området 
Skogås och Trångsund vid framtida utbyggnad av flera bostäder. 

• Det står i den föreslagna utvecklingsplanen att “vi behöver minska vårt 
bilberoende” med syfte på klimatpåverkan. Det anser vi är fel och texten 
bör ändras, om den över huvud taget ska vara kvar, till att lyda “vi borde 
minska vår beroende av fossildrivna bilar”. Då EU beslutat förbjuda 
försäljning av nytillverkade bilar som släpper ut koldioxid eller 
luftföroreningar från år 2035 så är det tveksamt om detta stycke över 
huvud taget bör vara med.  

• Vidare ser vi ingen plan för var/hur en sedan länge önska BMX-

park ska byggas. Det verkar saknas helt i den föreslagna planen. 

 

Martin Nigals    Felix Byström 

Sverigedemokraterna   Sverigedemokraterna 



 

 

 

Datum: 2024-11-27 
      Diarienummer: KS-2019/2662.312 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 23: Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund – beslut om 
antagande 
Vänsterpartiet är positiva till att man nu tar ett samlat grepp kring kommundelarna 
Skogås och Trångsund. Utvecklingsplanerna är ett bra och konkret verktyg när 
kommunen ska arbeta vidare i de respektive kommundelarna.  
 
I Skogås och Trångsund menar vi att det är viktigt att man fortsätter att bygga och 
utveckla hyresrätter i olika former, exempelvis radhus och kedjehus. Det är också 
viktigt att framhålla att dessa bör finnas i kollektivtrafiknära områden så som det 
görs i planen, men för oss innebär det också att man bör planera för en kraftigt 
sänkt parkeringsnorm.  
 
I Skogås är den planerade upprustningen av centrumanläggningen och Skogås 
torg central i arbetet. Detta ska ske på ett sätt som gör både centrumanläggningen 
och torget till tryggare och mer öppna mötesplatser. Det behövs fler mötesplatser 
för ungdomar och fler möjligheter till spontana aktiviteter. Ambitionen att göra 
Lötparken till ett idrott,- kultur,- och skolkluster är bra och vi vill i sammanhanget 
hänvisa till att så väl ABF som PRO har sina lokaler på Lötstigen, precis nedanför 
torget. 
 
I Trångsund bör ambitionen vara ett bilfritt torg med torghandel. I dagsläget är 
själva torget omringat av bilväg med parkeringsplatser. Vi vill också se ett nytt 
bibliotek och bättre närservice i området.  
 
När det gäller utveckling av nya bostäder vill vi gärna se att man tittar på 
alternativa och klimatsmarta materialval och att bygga fler Kombo-hus, men även 
att man tittar på alternativa boendeformer så som kollektivhus. Det är också 
viktigt att närservice, skolor, förskolor och liknande hänger med i utvecklingen 
och också finns lättillgängligt i nya bostadsområden, precis som kollektivtrafik 
och i andra fall infartsparkeringar till kollektivtrafiken.  
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 24  Grantorp 5:3, Hälsovägen - förnyat genomförandebeslut 
för allmänna anläggningar  
Diarienummer: KS-2024/1683 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. En reviderad nettoinvestering på 80 miljoner kr för genomförande av 
allmänna anläggningar inom detaljplanen, Grantorp 5:3 Hälsovägen samt 
Flemingsbergsparken godkänns. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

Sammanfattning 
Ett tidigare genomförandebeslut om utbyggnad av allmänna anläggningar i 
Grantorp 5:3 fattades år 2017. Detta beslut omfattade en nettoinvestering om 50 
miljoner kronor. På grund av ökade kostnader, bland annat orsakade av 
förseningar, prisökningar inom byggsektorn och oförutsedda utgifter relaterade till 
Stockholm vatten och avfalls (SVOA) arbete, har projektets budget överskridits. 
Den nya prognosen för nettoinvesteringen uppgår till 80 miljoner kronor, vilket 
innebär att ett nytt genomförandebeslut måste fattas för att färdigställa projektet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 8  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Genomförandebeslut för Grantorp 5_3 
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§ 25  Samrådsinbjudan 2024-10-02 avseende planerad 
kraftledning mellan Masmo och Glömsta 
Diarienummer: KS-2024/1492 

Kommunstyrelsens beslut 
Bilaga 1, till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 11 
november 2024, överlämnas till Vattenfall Eldistribution AB som Huddinge 
kommuns yttrande i samråd inför ansökan om nätkoncession för ny 130 kV-
kraftledning mellan Masmo station i Kungens kurva och Glömsta i Huddinge 
kommun, Stockholms län. 

Sammanfattning 
Vattenfall Eldistribution AB (sökande) planerar att ersätta befintlig 70 kV 
kraftledning mellan transformatorstation Masmo och transformatorstation 
Flemingsberg med två nya 130 kV kraftledningar. Den ena kraftledningen 
planeras mellan station Masmo och en ny transformatorstation som planeras till 
Glömsta. Den andra kraftledningen planeras mellan ny station i Glömsta och 
station Flemingsberg. Detta yttrande gäller sträckningen mellan station Masmo i 
Kungens kurva och planerad ny station i Glömsta.  

Vattenfall Eldistribution AB genomför samråd för att ta reda på vilken påverkan 
den sökta verksamheten har på människors hälsa och miljön. Huddinge kommun 
har möjlighet att lämna synpunkter på sökandes samrådsunderlag samt yttra sig 
inför fortsatt utredning. Nästa steg för sökande blir att ta fram en 
miljökonsekvensbeskrivning (MKB) till sin ansökan till 
Energimarknadsinspektionen (Ei). 

I tidigt skede inom ramen för tillståndsansökan har sökande genomfört en 
lokaliseringsutredning. Föreliggande samråd avser två alternativa ledningsstråk 
för markkabel ut från station Masmo i Kungens kurva och ett luftledningsstråk för 
resterande sträcka till station Glömsta. Luftledningsstråket sträcker sig genom 
Gömmarens naturreservat och följer delvis befintlig ledningsgata men viker sedan 
av i skogsspår för att slutligen möta gång- och cykelväg in mot planerad station i 
Glömsta. 

Sökande har genomfört naturvärdesinventering och fågelinventering. 
Hänsynsåtgärder samt kompensationsåtgärder för intrång i Gömmarens 
naturreservat kommer att tas fram i dialog med Huddinge kommun.  

Huddinge kommuns yttrande i samrådet är samberett genom kommunstyrelsens 
förvaltning och miljö- och bygglovsförvaltningen. Av yttrandet framgår att 
förvaltningen är positiv till att sökande planerar för att säkerställa kapaciteten i 
elnätet men att framför allt luftledningsstråket berör en känslig miljö i 
Gömmarens naturreservat och påverkar rekreation och friluftsliv i Källbrinks 
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område negativt. Förvaltningen förordar starkt att markförlägga kraftledningen i 
detta område. 

Förvaltningen uppmärksammar sökande på flera intressen gällande planer, 
områdesbestämmelser, arrenden, naturvärden, friluftsliv och förorenade platser 
som behöver utredas vidare i dialog med kommunen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 9  
2. Tjänsteutlåtande KS  
3. Bilaga 1. Huddinge kommuns yttrande till Vattenfall Eldistribution AB 

Beslutet skickas till 
Vattenfall eldistribution AB genom Sweco 
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§ 26  Samrådsinbjudan avseende planerad kraftledning mellan 
Glömsta och Flemingsberg 2024-10-02 
Diarienummer: KS-2024/1493 

Kommunstyrelsens beslut 
Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 11 
november 2024, överlämnas till Vattenfall Eldistribution AB som Huddinge 
kommuns yttrande i samråd inför ansökan om nätkoncession för ny 130 kV-
kraftledning mellan Glömsta och Flemingsbergs station i Huddinge kommun, 
Stockholms län. 

Sammanfattning 
Vattenfall Eldistribution AB (sökande) planerar att ersätta befintlig 70 kV 
kraftledning mellan transformatorstation Masmo och transformatorstation 
Flemingsberg med två nya 130 kV kraftledningar. Den ena kraftledningen 
planeras mellan station Masmo och en ny transformatorstation som planeras till 
Glömsta. Den andra kraftledningen planeras mellan ny station i Glömsta och 
station Flemingsberg. Detta yttrande gäller sträckningen mellan Glömsta och 
Flemingsberg.  

Vattenfall Eldistribution AB genomför samråd för att ta reda på vilken påverkan 
den sökta verksamheten har på människors hälsa och miljön. Huddinge kommun 
har möjlighet att lämna synpunkter på sökandes samrådsunderlag samt yttra sig 
inför fortsatt utredning. Nästa steg för sökande blir att ta fram en 
miljökonsekvensbeskrivning (MKB) till sin ansökan till 
Energimarknadsinspektionen (Ei). 

I tidigt skede inom ramen för tillståndsansökan har sökande genomfört en 
lokaliseringsutredning. Föreliggande samråd avser fyra alternativa 
ledningssträckningar för kabel och ett kabelstråk. Kabelsträckningarna följer 
vägar eller andra hårdgjorda ytor där det är möjligt.  

Sökande har genomfört naturvärdesinventering och fågelinventering. 
Hänsynsåtgärder planeras för att minimera påverkan på natur och 
kulturmiljövärden. I utredningsområdet för den nya ledningen har sökande 
identifierat intressen av kulturmiljövärden, detaljplaner och infrastrukturprojektet 
Tvärförbindelse Södertörn. En arkeologisk utredning, etapp 1, planeras att 
genomföras och redovisas i kommande MKB. Aktuella sträckningar berör ett fåtal 
bostadsområden med sammanhållen bebyggelse. 

Huddinge kommuns yttrande i samrådet är samberett genom kommunstyrelsens 
förvaltning och miljö- och bygglovsförvaltningen. Av yttrandet framgår att 
förvaltningen är positiv till att sökande planerar för att säkerställa kapaciteten i 
elnätet och ser positivt på att nya spänningshöjda kraftledningen fortsatt är 
markförlagd i huvudsak befintligt stråk. 
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Förvaltningen uppmärksammar sökande på flera intressen gällande planer, 
arrenden, natur- och kulturvärden, friluftsliv och förorenade platser som behöver 
utredas vidare i dialog med kommunen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 10  
2. Tjänsteutlåtande KS  
3. Bilaga 1. Huddinge kommuns yttrande till Vattenfall Eldistribution AB 

Beslutet skickas till 
Vattenfall eldistribution AB genom Sweco 
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§ 27  Svar på Huddingeförslag - Lekpark i Högmora  
Diarienummer: KS-2024/358 

Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 oktober 2024, anses Huddingeförslaget vara besvarat.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning är medveten om att det saknas kommunala parker 
och lekplatser i Högmora samt att det efterfrågats i flera år. På den tomt bredvid 
förskolan som förslagsställaren pekar ut planeras redan för anläggning av en ny 
park. Planeringen av platsen har avvaktat utredningen om lokalisering av ny skola 
i området och därför inte kunnat starta tidigare. 
Medborgardialog kring ett framtaget förslag har genomförts under sommaren 
2024. Projektet befinner sig nu i programskedet och detaljprojektering av parken 
planeras att genomföras under våren 2025. Byggnation bedöms kunna påbörjas 
hösten 2025 efter godkänt genomförandebeslut. 

Yrkanden 
Carl Otto Engberg (L), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix 
Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen bifaller huddingeförslaget.  

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Carl Otto Engberg (L), Love Bergström (M), 
Karl Henriksson (KD) och Felix Byström (SD) yrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

Reservationer 
Carl Otto Engberg (L), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix 
Byström (SD) reserverar sig till förmån för egna förslag.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 11  
2. Tjänsteutlåtande KS svar på Huddingeförslag lekpark i Högmora  
3. Huddingeförslag Lekpark i Högmora - GDPR 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
Servicecenter  
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§ 28  Svar på Huddingeförslag - Rekreationspark i Stensängen, 
Stuvsta 
Diarienummer: KS-2022/3520 

Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 oktober 2024, anses Huddingeförslaget besvarat.  

Sammanfattning 
I ett Huddingeförslag föreslås att Huddinge kommun anlägger en rekreationspark 
vid Stensängen, Stuvsta (del av fastigheterna Stuvsta gård 1:54 och Kynäs 2:10), 
ett mindre grönområde i anslutning till handelsområdet vid korsningen 
Huddingevägen-Ågestavägen i östra Stuvsta. 
Huddingeförslaget har stämts av med stadsmiljöavdelningen inom miljö- och 
bygglovsförvaltningen som ansvarar för driften på platsen. Kommunstyrelsens 
förvaltning ser positivt på förslaget och håller med förslagsställaren om att det 
finns ett behov av mötesplatser i östra Stuvsta. Dock bedöms  
platsen vara för liten och utsatt för en del störningar för att rymma mer anlagd lek 
och park. 
Kommunstyrelsens förvaltning kommer därför att stärka platsen som en mindre 
grön mötesplats. Platsen kommer kompletteras med papperskorg och sittmöjlighet 
för att öka möjligheten för picknick och övrig vistelse. Förslaget innebär också en 
mer frekvent gräsklippning och renhållning av grönytan 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 12  
2. Tjänsteutlåtande KS Huddingeförslag Rekreationspark i Stensängen, Stuvsta  
3. Huddingeförslag GDPR-version 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
Servicecenter 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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§ 29  Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal för 
bostäder inom fastigheten Dekanen 1 (Hälsovägen) 
Diarienummer: KS-2024/1619 

Kommunstyrelsens beslut 
Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och 
Brabo Stockholm AB godkänns i enlighet med bilaga till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 10 oktober 2024. 

Sammanfattning 
Den 10 oktober 2017 undertecknade kommunen ett mark- och 
genomförandeavtal, diarienummer KS 2017/951.214, med Brabo Stockholm AB 
(Brabo) där framtida överlåtelse av mark samt förutsättningarna för 
genomförandet av detaljplanen Hälsovägen inom Flemingsberg regleras. 
Överlåtelseområdet enligt § 4 i mark- och genomförandeavtalet har numera 
fastighetsbeteckningen Dekanen 1. 
Då lång tid förflutit sedan avtal ingicks och marknadsförutsättningarna hunnit 
förändrats har, genom dialog mellan Brabo och Kommunen, vissa förändringar 
blivit aktuella mot vad som ursprungligen fastställts i avtal. För att komma i gång 
med byggnation på delområde B är parterna överens om att tilläggsavtal ska 
tecknas. 

Syftet med tilläggsavtalet är att ge möjlighet till ändring av upplåtelseform inom 
fastigheten Dekanen 1 från bostadsrätt till hyresrätt och fastställa fördelning av 
lägenheter avseende rumsantal. I tilläggsavtalet till mark- och 
genomförandeavtalet ersätts § 3 Projektets utformning i mark- och 
genomförandeavtalet med § 3 i tilläggsavtalet vad det avser delområde B numera 
fastigheten Dekanen 1. Avtalet justerar även de angivna tidsramarna för 
byggnadsskyldighet att följa tilläggsavtalets giltighet med anledning av att 
ledningsarbetena fördröjts sedan mark- och genomförandeavtalet tecknades. 

I övrigt fortsätter mark- och genomförandeavtalet att gälla i sin helhet. 

Tilläggsavtalet tjänar också som ett sätt att på nytt fastställa och bekräfta de 
ursprungliga åtaganden som kvarstår enligt mark- och genomförandeavtalet. 

Yrkanden 
Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) yrkar avslag till förslaget i 
enlighet med gemensamt förslag som biläggs protokollet. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M) och Karl Henrikssons 
(KD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut.  

Reservationer 
Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) reserverar sig till förmån för eget 
förslag.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 13  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Tilläggsavtal till Mark- och genomförandeavtal för 

bostäder inom fastigheten Dekanen 1 (Hälsovägen)  
3. Bilaga 1, Tilläggsavtal till Mark- och genomförandeavtal för Dekanen 1 

Beslutet skickas till 
BRABO Stockholm AB, Hantverkargatan 2, 112 21 Stockholm 

  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/1619 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

     

Ärende 29 Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal för 
bostäder inom fastigheten Dekanen 1 (Hälsovägen)  

Förslag till beslut: 
Kommunstyrelsen avslår förslaget om tilläggsavtal för Dekanen 1, 
Hälsovägen. 

Motivering: 
Flemingsberg är en stadsdel med stor potential att utvecklas till en attraktiv 
och socialt hållbar stadsdel med en blandning av bostäder och funktioner. 
Det är dock avgörande att utvecklingen sker på ett sätt som främjar 
långsiktig balans och stabilitet i området.  

I dagsläget finns en tydlig överrepresentation av hyresrätter i 
Flemingsbergs kärna, där dessa utgör en majoritet av bostäderna. Att 
ändra inriktningen från bostadsrätter till hyresrätter, som föreslås i detta 
avtal, riskerar att förstärka denna obalans. En ökad andel bostadsrätter är 
nödvändig för att främja social stabilitet, stärka boendeinflytandet och 
skapa en mer diversifierad befolkningssammansättning. 

Vi anser att detta tilläggsavtal inte skapar de förutsättningar som behövs 
för en socialt och ekonomiskt hållbar utveckling av området. Vi ser även 
med oro på den kortsiktighet med vilken styret agerar när de utökar och 
cementerar utanförskap och otrygga miljöer för att de inte vågar tro på 
Flemingsbergs attraktivitet, utan i stället böjer sig för byggherrars 
konjunkturknutna krav.  

Därför yrkar vi på avslag. 
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§ 30  Gång- och cykelväg Stambanevägen etapp 1 - 
genomförandebeslut 
Diarienummer: KS-2024/1490 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Utbyggnad av Stambanevägen etapp 1 genomförs i enighet med 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 oktober 2024. 
2. För utbyggnad av Stambanevägen etapp 1, i enlighet med kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 oktober 2024 godkänns en 
nettoinvesteringsbudget om 12,8 miljoner kronor. 

Sammanfattning 
På Stambanevägen mellan Häradsvägen och Storskogsvägen (etapp 1) saknas en 
länk i huvudcykelnätet enligt Huddinge kommuns cykelplan. Tidigare har en 
projektering tagits fram för en ny gång- och cykelväg. 

Projekteringen från år 2022 avviker från teknisk handbok och cykelplan då 
breddmåttet endast är 3 meter på grund av begränsat vägutrymme. Projektet 
återremitterades från kommunstyrelsen till kommunstyrelsens förvaltning år 2022. 
Synpunkter gällde breddmått, samordning med Stambanevägen etapp 2, 
lokalisering, passager samt vägmärkesplaceringar. 

Ärendet togs upp i kommunstyrelsen för inriktningsbeslut den 15 mars 2023. 
Fokus var att skapa en naturlig övergång till kommande etapper på 
Stambanevägen, skapa trygga och säkrare överfarter samt att använda portsten för 
att minimera gupp på gång- och cykelbanan. 

I den reviderade projekteringen minskas körbanebredden från 6 till 5,5 meter. 
Gång- och cykelbanans bredd ökar från 3 till 3,5 meter. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att projektet bör planeras för ett 
genomförande. 

Särskilt yttrande 
Carl Otto Engberg (L) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 14  
2. Tjänsteutlåtande Genomförandebeslut Stambanevägen etapp 1 
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Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: KS-2024/1490 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 30 Gång- och cykelväg Stambanevägen etapp 1 - 
genomförandebeslut 

Liberalerna har i hanteringen av det här ärendet i Kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott framfört oro och synpunkter dels kring mötet 
mellan fotgängare och cyklister som kommer i hög fart vid korsningen 
Stambanevägen/Byalagsvägen samt en risk för trängsel högst upp på 
Stambanevägen utanför Loket/Tåget.  

Särskilt fokus på dessa två utmaningar bör omhändertas i den fortsatta 
hanteringen av den nya cykelbanan, som vi i övrigt ser positivt på. 

För Liberalerna 

Carl Otto Engberg 
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§ 31  Övriga frågor 
Diarienummer: KS-2024/12 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Nämndinitiativet Mer medborgarvänliga parkeringar från (L) får väckas samt 
bordläggs till kommande sammanträde i kommunstyrelsen. 

2. Nämndinitiativet Angående direkta förbindelser med tåg från Flemingsberg till 
Sveriges största städer från (M), (L) och (KD) får väckas samt bordläggs till 
kommande sammanträde i kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 
Carl Otto Engberg (L) anmäler två nämndinitiativ, dels Mer medborgarvänliga 
parkeringar från (L), dels Angående direkta förbindelser med tåg från 
Flemingsberg till Sveriges största städer från (M), (L) och (KD). Båda 
nämndinitiativen biläggs protokollet.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om nämndinitiativet Mer medborgarvänliga 
parkeringar från (L) får väckas samt bordläggs till kommande sammanträde i 
kommunstyrelsen och finner att så är fallet. 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om nämndinitiativet Angående direkta 
förbindelser med tåg från Flemingsberg till Sveriges största städer från (M), (L) 
och (KD) får väckas samt bordläggs till kommande sammanträde i 
kommunstyrelsen och finner att så är fallet.  

  



1 (2) 
 

 

 

Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: Dnr 

NÄMNDINITIATIV 
Kommunstyrelsen 

    

Mer medborgarvänliga parkeringar 

Kommunstyrelsens beslut:  
 
Att förvaltningen får i uppdrag att se över hur en lagenlig modell kan se ut 
där den bilist som första gången parkerar fel i terrängen i ett område med 
bristande information kan varnas istället för att bötfällas 
 
Att felparkeringsavgiften för felparkeringar i terräng sänks till den lägsta 
nivån om 500 kronor 
 
Att Taxa för felparkeringsavgifter, HKF 3220, revideras för att möta upp att-
satserna ovan 
 
Motivering:  
 
Under året har vi liberaler nåtts av många medborgarsamtal där man som 
invånare och bilist i Huddinge ger uttryck för en mer aggressiv bötfällning. 
Till exempel har parkerande med två hjul utanför asfalten i villaområden 
som Sjöängen och Stuvsta bötfällts på ett mycket omfattande och 
systematiskt sätt. Under årets första tio månader har antalet 
kontrollavgifter som utfärdats för felparkeringar i terräng ökat med 328 
procent. 
 
Från Liberalernas sida är det viktigt att Huddingeborna känner till och är 
välinformerade om de parkeringsregler som gäller samt att 
bötfällningsinsatser inte upplevs som för aggressiva då vi tror att de kan bli 
kontraproduktiva. Liberalerna vill att det ska vara enkelt att göra rätt.  
Redan idag finns möjligheten att med en varning lappa bilar som står 
felparkerade istället för att utfärda en parkeringsavgift. Möjligheten har 
använts bland annat i samband med att kontrollavgifterna för felparkerade 
bilar höjts. Vi menar att den bristande informationen kring 
terrängparkering borde kunna utgöra ett sakligt skäl för att undanta dessa 
felparkeringar från p-böter vid första överträdelsen. Första gången ett 
registreringsnummer felparkerar i terräng borde alltså en varning kunna 
utgå istället för en kontrollavgift.  
 
I HKF3220, Taxa för felparkeringsavgifter, framgår att en felparkeringsavgift 
utgår med 1300 kronor om ett fordon stannar där det inte är tillåtet att 
stanna. Vi menar att det finns skäl att hantera felparkeringar i terräng på 
ett annat sätt än andra, mer allvarliga, felparkeringar där det inte är tillåtet 
att stanna. Många av de medborgare som parkerat med två hjul utanför 
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asfalten har haft för avsikt att underlätta t.ex. för utryckningsfordon att ta 
sig förbi. 
 
Då vi föreslog insatser i linje med ovan på Natur- och stadsmiljönämnden 
blev svaret att beslut om parkeringsavgifter och kontrollavgifter faller 
under kommunstyrelsens ansvar.  
 
För Liberalerna  
 
Carl Otto Engberg (L)  
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Datum: 2024-11-27 
Diarienummer: Dnr 

NÄMNDINITIATIV 
Kommunstyrelsen 

     

Angående direkta förbindelser med tåg från Flemingsberg 
till Sveriges största städer 

Kommunstyrelsens beslut:  
 
Att Huddinge kommun tillskriver tågoperatörerna SJ och Snälltåget för att 
framföra vikten av det finns fjärrtågavgångar som stannar i Flemingsberg 
samt beskriver behovet av att åter etablera direkttåg från Flemingsberg till 
Malmö och Köpenhamn  
 
Motivering:  
 
Att säkerställa snabba och direkt anslutna tågförbindelser till Sveriges 
största städer är en nyckelkomponent för att skapa en fungerande och 
hållbar storstadsregion. Flemingsberg är en plats i stark tillväxt och 
utveckling, och det är avgörande att vi redan nu planerar för den 
infrastruktur som krävs för att området ska kunna växa på ett effektivt sätt. 
Direkttåg till Malmö/Köpenhamn och övriga södra Sverige skulle inte bara 
underlätta för resenärer och pendlare, utan även bidra till att stärka hela 
södra Stockholmsregionens ekonomiska konkurrenskraft och hållbara 
utveckling.  
 
Flemingsberg står inför en omfattande utveckling där en hållbar stadsdel, 
med 5 000 bostäder och 35 000 arbetsplatser, ska byggas fram till 2050. 
Den nya stadsdelen, belägen i hjärtat av Flemingsbergsdalen, kommer att 
bli ett centrum för utbildning, forskning och kreativitet. För att möta de 
framtida behoven för Flemingsberg kommer direktavgångar med tåg från 
området vara helt avgörande.  
 
En snabb och effektiv transportinfrastruktur är en förutsättning för att 
knyta samman Huddinge och södra Stockholmsområdet med andra viktiga 
delar av Sverige och norra Europa. Idag finns det, om än begränsade, 
möjligheter att åka direkttåg från Flemingsberg till Göteborg med VR 
(tidigare MTR), vilket är en viktig förbindelse för regionen. Däremot saknas 
det direkttåg till Malmö/Köpenhamn och övriga resmål längs den södra 
stambanan, vilket är en betydande brist. Med tanke på den pågående 
stadsutvecklingen i Flemingsberg och områdets ökande betydelse, är det 
nu särskilt angeläget att även dessa förbindelser återetableras.  
 
Den förmodade nedläggningen av Bromma flygplats försämrar 
resmöjligheterna för Huddingeborna ytterligare och förstärker behovet av 
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bra, snabba och punktliga fjärrförbindelser med tåg direkt från 
Södertörnsområdet.  
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår vi att kommunstyrelsen beslutar att 
tillskriva tågoperatörerna SJ och Snälltåget för att framföra vikten av att 
det finns avgångar som stannar i Flemingsberg samt åter etablera direkttåg 
från Flemingsberg till Malmö och övriga delar av södra Sverige. En sådan 
förbindelse är avgörande för att skapa en mer integrerad och 
sammanhängande region, vilket är viktigt både för näringslivets tillväxt och 
för att underlätta för pendling mellan de större städerna.  
 
För Moderaterna  
Love Bergström (M)  
 
För Liberalerna  
Carl Otto Engberg (L)  
 
För Kristdemokraterna  
Karl Henriksson (KD) 
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§ 32  Utbildning otillåten påverkan  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av utbildningen och noterar det till protokollet.  

Sammanfattning 
Christina Wenngren, säkerhetssamordnare, genomför utbildning om otillåten 
påverkan. 
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§ 33  Nytt ärende - Samråd med anledning av ansökan om 
tillstånd enligt 9 och 11 kap. miljöbalken, Defra 
återvinning AB 
Diarienummer: KS-2024/1579 

Kommunstyrelsens beslut 
Förvaltningen tjänsteutlåtande daterat 8 november, reviderad 25 november, 
överlämnas till Envigo AB som Huddinge kommuns yttrande över remiss 
gällande samråd med anledning av ansökan om tillstånd enligt 9 och 11 kap. 
miljöbalken, Defra återvinning AB.  

Sammanfattning 
Defra Återvinning AB (”Defra”) har inkommit med samråd med anledningen av 
kommande ansökan för täkt-, deponi, samt återvinningsverksamhet enligt 9 och 
11 kap. miljöbalken på fastigheten Björksättra 1.3 i Huddinge kommun, 
Stockholms län. Förutom behov av ytor till nya industri- och verksamhetsområden 
leder omvandlingen till ett stort behov av ballastprodukter, schaktmasshantering 
och återvinning samt omhändertagande av entreprenadberg. Enligt lagstiftning ska 
samråd ske med statliga myndigheter, länsstyrelse, kommun, enskilda samt 
särskilt berörda, allmänhet och organisationer i samband med att ansökan och 
miljökonsekvensbeskrivningen upprättas som sedan lämnas till Mark- och 
miljödomstolen (MMD). 

Fastigheten Björksättra 1:3 ligger delvis inom och i anslutning till befintligt 
industriområde i Gladö. Lokaliseringen av den planerade verksamheten strider 
mot gällande översiktsplan 2030 då området är utpekat som bevarandeområde. I 
översiktsplan 2050 är området utpekat som verksamhetsområde för utveckling. Ett 
planprogram har inletts för ett större område, där Björksättra 1:3 ingår, för att 
underlätta efterföljande planering. Då många frågor behöver studeras och ses i ett 
större sammanhang för att hitta helhetslösningar för hela planområdet anser 
förvaltningen att det är problematiskt att besvara remissen om samrådet. Vidare 
konstateras att det finns en uppenbar risk med en godkänd tillståndsansökan som 
kan möjliggöra för utveckling inom delar av planprogrammets område trots att 
planprogrammet inte är färdigställt. Detta kommer att förändra planprogrammets 
förutsättningar och tidplan samt potentiellt riskera att de systemövergripande 
lösningar som planprogrammet syftar till att ta fram inte längre är möjliga att 
genomföra. Förvaltningen anser därför att det är olämpligt att i detta skede bevilja 
Defras ansökan innan förutsättningarna för hela Gladöområdet utretts i 
planprogrammet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-11-20 § 16  
2. Rev. Tjut, KS, Remissvar om samråd med anledning av ansökan om tillstånd 

enligt 9 och 11 kap. miljöbalken, Defra återvinning AB  
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3. Tjänsteutlåtande KS, Remissvar om samråd med anledning av ansökan om 
tillstånd enligt 9 och 11 kap. miljöbalken, Defra återvinning AB  

4. Samrådsunderlag_Björksättra_2.0 

Beslutet skickas till 
Envigo AB 
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